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Z A P I S N I K 

4. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2022./2023. godini održane 16. 
svibnja 2023. u vijećnici Građevinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci s početkom u 
17 sati sati. 

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Dragan Ljutić, rektor Sveučilišta u Splitu i zamjenik predsjednika 
Rektorskoga zbora, 

3. prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija, rektorica Sveučilišta u Rijeci, 
4. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
5. prof. dr. sc. Dijana Vican, rektorica Sveučilišta u Zadru, 
6. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
7. prof. dr. sc. Marin Milković, rektor Sveučilišta Sjever, 
8. prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila, rektor Sveučilišta VERN,  
9. izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 
10. prof. dr. sc. Željko Ivandić, prorektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
11. prof. dr. sc. Gordan Črpić, prorektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
12. prof. dr. sc. Ante Samodol, prorektor Libertas međunarodnog sveučilišta,  

 
Članovi Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

13. izv. prof. dr. sc. Damir Jugo, predsjednik Zbora veleučilišta,  
14. Antonela Đuraš, predsjednica Hrvatskog studentskog zbora,  
15. prof. dr. sc. Sanja Bijakšić, prorektorica Sveučilišta u Mostaru, 

 

Ostali: 

16. prof. dr. sc. Boris Maleš, prorektor Sveučilišta u Splitu,  
17. Roberta Hlača Mlinar, dipl. iur., glavna tajnica Sveučilišta u Rijeci,  
18. Andrea Mešanović, Sveučilište u Rijeci, 
19. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
20. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora. 

 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, predsjednik Rektorskoga zbora 
u akademskoj 2022./2023. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 4. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. te na početku pozdravio rektore, prorektore i ostale 
prisutne kolege te im zahvalio na dolasku.  

 

 



 

Slijedom navedenog predsjednik Rektorskoga zbora predložio je sljedeći 

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 3. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
2022./23. godini održane 23. ožujka 2023.; 

2. Otvorena pitanja s Ministarstvom znanosti i obrazovanja; 
2.1. Nova uputa uz suglasnost za odobrenje dodatnih proračunskih sredstava 

za rashode za plaću zaposlenih na teret proračunskih sredstava od 3. 
svibnja 2023.; 

2.2. Visina subvencije troškova školarina; 
2.3. Financiranje vanjske suradnje; 
3. Informacija o pregovorima o Kolektivnom ugovoru; 
4. Prijedlog Poslovnika o radu Rektorskoga zbora; 
5. Prihvaćanje pravno neobvezujućih radnih definicija antisemitizma, 

poricanja i iskrivljavanja istine o holokaustu i antiromskog rasizma i 
diskriminacije Međunarodnog saveza za sjećanje na Holokaust – 
IHRA; 

6. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova; 
7. Izvješće o radu povjerenstava Rektorskoga zbora; 
8. Razno.   

     Dnevni red je jednoglasno prihvaćen.  
 

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 3. sjednice Rektorskoga zbora održane u 
akademskoj 2022./23. godini održane 23. ožujka 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 3. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 23. ožujka 2023. Budući da primjedbi nije bilo, zapisnik 
3. sjednice Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./2023. jednoglasno je prihvaćen u 
cijelosti. 

Ad.2. Otvorena pitanja s Ministarstvom znanosti i obrazovanja 

Ad.2.1. Nova uputa uz suglasnost za odobrenje dodatnih proračunskih sredstava 
za rashode za plaću zaposlenih na teret proračunskih sredstava od 3. svibnja 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen dopis Ministarstva znanosti i obrazovanja od 3. svibnja 2023. u kojem 
između ostalog stoji: …nastavno na prethodnu uputu „Suglasnost za odobrenje 
dodatnih proračunskih sredstava za rashode za plaću zaposlenih na teret 
proračunskih sredstava“ od 4. siječnja 2023. godine, obavještavamo vas da uz 
zahtjeve za zapošljavanje koje dostavljate Ministarstvu znanosti i obrazovanja, više 
nije potrebno dostavljati suglasnosti nadređenog sveučilišta. Predsjednik 
Rektorskoga zbora istaknuo je da je autonomija sveučilišta Ustavom zajamčena 
kategorija podsjetivši pritom i na Odluku Ustavnog suda od 26. siječnja 2000. 
godine u kojoj, između ostalog, stoji da tijela izvan sustava sveučilišta u pravilu 
nemaju ovlasti donositi odluke koje bi se ticale unutarnjeg funkcioniranja svakog 
sveučilišta. Potom je izvijestio da je uoči održavanja sjednice Rektorskoga zbora iz 
MZO-a stiglo dodatno obrazloženje navedene upute u kojem stoji da…zahtjeve 
koje fakultet ili umjetnička akademija s pravnom osobnošću, odnosno sastavnica 
neintegriranog javnog sveučilišta, podnosi Ministarstvu u svrhu izdavanja 
prethodne suglasnosti za sva nova i upražnjena radna mjesta, kao i za povećanje 
postotka radnog vremena, napominjemo da neintegrirana sveučilišta, u skladu s 



 

ovlastima propisanima Zakonom, mogu propisivati vlastiti postupak koji prethodi 
slanju zahtjeva za izdavanje prethodne suglasnosti Ministarstva. U skladu s 
odredbom članka 11. Zakona koja propisuje da sveučilištem upravljaju senat i 
rektor, Ministarstvo znanosti i obrazovanja uvažavat će odluke senata 
neintegriranog sveučilišta vezane za proceduru koja prethodi slanju zahtjeva 
Ministarstvu. Vezano uz spomenutu uputu MZO-a, predložio je tekst zaključka 
Rektorskoga zbora te zamolio članove da isti razmotre i nadopune eventualnim 
prijedlozima kako bi Rektorski zbor na sljedećoj sjednici donio zaključak o pitanju 
suglasnosti, nakon čega je otvorio raspravu.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić smatra da novi Zakon nije onakav kakav je trebao biti 
temeljem dogovora sa sveučilištima, te su sukladno istom Zakonu doneseni i novi 
statuti sveučilišta. Podržao je prijedlog da Rektorski zbor zauzme stav vezano uz 
novu uputu Ministarstva.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija također podržava da Rektorski zbor 
zauzme stav po ovom pitanju. Istakla je da je Sveučilište u Rijeci u Zakonu vidjelo 
reformski potencijal i elemente koji su nužni da se kroz Nacionalni plan oporavka i 
otpornosti osiguraju određena sredstva. Međutim, u trenutku pisanja Statuta 
pravnici Sveučilišta zaključili su da je svaka sastavnica koja ima pravnu osobnost 
odvojena, odnosno Sveučilište kao pojam čine samo Rektorat i sastavnice bez 
pravne osobnosti, što smatra apsurdnim.   

Predsjednik Rektorskoga zbora zaključio je raspravu konstatacijom da će 
rektorima javnih sveučilišta na koje se odnosi ova uputa dostaviti prijedlog teksta 
Zaključka te ih zamolio da dostave svoje komentare i prijedloge na tekst koji će se 
na sljedećoj sjednici finalizirati i usvojiti.  

Ad.2.2. Visina subvencije troškova školarina  

Predsjednik Rektorskoga zbora iznio je pregled programskog financiranja 
Sveučilišta u Zagrebu od 2012. godine istaknuvši da se od tada nije povećala niti 
jedna od subvencija koje su se provodile. Nadalje je podsjetio da su za vrijeme 
prvih programskih ugovora (2012.-2015.) participacije školarina za sve redovite 
studente iznosile 3.650 kuna, a troškovi poslovanja financirani su iz Državnog 
proračuna. Za vrijeme drugih (2015.-2018.) i trećih (2018.-2022.) programskih 
ugovora troškovi poslovanja ne financiraju se više iz Državnog proračuna, a 
participacije školarina definirane su prema područjima i vrsti studija te različitim 
iznosima. Također, pripremio je analizu godišnjeg indeksa potrošačkih cijena, 
indeksa povećanja minimalne bruto plaće, povećanja godišnje stope inflacija i 
kretanja bruto domaćeg proizvoda za razdoblje 2010.-2023. Dodatno su analizirani 
pojedini pokazatelji za razdoblje 2018.-2023., pa je tako vidljiv rast kumulativnog 
indeksa potrošačkih cijena za 21,80%, dok indeks povećanja minimalne bruto 
plaće iznosi 53,40%. Zaključio je kako bi temeljem provedenih analiza, subvencije 
participacija školarina i potpora znanosti trebale biti uvećane za 40 %.  

Prof. dr. sc. Marin Milković podsjetio je da je u vrijeme mandata ministrice 
Blaženke Divjak bilo pokušaja stavljanja ove teme na dnevni red, te su sveučilišta 
koja u tom trenutku nisu imala dovoljno studijskih programa u tehničkom i 
biotehničkom području znanosti bila jako oštećena. Napomenuo je da su troškovi 
na sveučilištima višestruko porasli, te da bi se kriterij financiranja sveučilišta trebao 
formirati na temelju broja studenata.  

 



 

 

Prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija istakla je da usklađivanje sa inflacijom 
zasigurno zahtjeva i neku vrstu korekcija za buduće razdoblje. Podržava ideju da, 
u slučaju da ne bude programskih ugovora, vrsta obračuna za ovu godinu bude 
revidirana.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican istakla je da riječ školarina s „formulom“ različite cijene 
školarine nigdje ne postoji kao osnova za način financiranja visokog obrazovanja, 
zbog čega najveći broj sveučilišta nije potpisao programske ugovore. 

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na raspravi istaknuvši da će 
nastaviti pregovore sa MZO-om u smjeru povećanja financiranja.   

Ad.2.3. Financiranje vanjske suradnje  

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je na Sveučilištu u Zagrebu 
napravljena analiza financiranja vanjske suradnje. Podsjetio je da se do 2018. 
godine financirala sva suradnja, a nakon toga je financiranje bilo vezano samo za 
umjetničko područje, dok sveučilišta preostali dio financiraju iz vlastitih sredstava, 
najčešće školarina. Na primjeru Sveučilišta u Zagrebu koje ima 68 000 studenata, 
vanjska suradnja godišnje iznosi 32 milijuna kuna.  

Prof. dr. sc. Marin Milković istaknuo je da Sveučilište Sjever ima još veće 
troškove vanjske suradnje kao posljedicu nedobivanja radnih mjesta. U raspravu 
se uključio prof. dr. sc. Dragan Ljutić istaknuvši da je i na Sveučilištu u Splitu 
financiranje vanjske suradnje veliki problem, osobito iz predmeta u medicinskom 
području.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija rekla je da se na Sveučilištu u Rijeci 
troškovi vanjske suradnje financiraju iz participacija, istaknuvši pritom da prosječan 
omjer student-nastavnik iznosi 15:1, dok je na Medicinskom fakultetu 7:1. Podržala 
je ideju da se po određenim stavkama poveća financiranje sveučilišta, te sveučilišta 
pozvala na racionalizaciju u okviru neispunjenih normi.  

Ad.3. Informacija o pregovorima o Kolektivnom ugovoru 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da su do sada održana 4 sastanka 
pregovora za sklapanje kolektivnog ugovora za područje visokog obrazovanja, 
znanstvene i umjetničke djelatnosti, a radni materijal koji je dostavio članovima 
Rektorskoga zbora razrađen je do članka 38. Pritom je napomenuo da je važno 
sastaviti takav KU koji će biti održiv i primijenjiv za sve dionike u sustavu, a članove 
Rektorskoga zbora će nastaviti redovito izvještavati o tijeku pregovora.  

Ad.4. Prijedlog Poslovnika o radu Rektorskoga zbora 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen prijedlog Poslovnika o radu Rektorskoga zbora te je zamolio 
predsjednika Povjerenstva, prof. dr. sc. Marina Milkovića da izvijesti o istom. 

Prof. dr. sc. Marin Milković izvijestio je da je Povjerenstvo za izradu prijedloga 
Poslovnika održalo sastanak 23. ožujka temeljem kojeg je pripremljen prijedlog 
novog Poslovnika. Poslovnik je usklađen sa novim Zakonom o visokom 
obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti, kao punopravni članovi s pravom glasovanja 
upisana su privatna sveučilišta, predviđen je način izbora predsjednika i zamjenika 
predsjednika Rektorskoga zbora te je predviđeno održavanje sjednica 
elektroničkim putem.  



 

Predsjednik Rektorskoga zbora postavio je pitanje o uzasopnosti mandata, 
odnosno traje li mandat predsjednika 1 akademsku godinu ili, ukoliko kandidat 
prikupi dovoljan broj potpisa i bude izabran može obnašati dužnost u više 
uzastopnih mandata.  

Prof. dr. sc. Marin Milković rekao je da se predsjednik izabire na mandat od jedne 
akademske godine, ali u Poslovniku nije definirano može li se isti ponoviti. Pritom 
je podsjetio da je do sada dogovorna praksa oko redoslijeda predsjedanja bila 
određena godinom osnivanja sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila podržao je predloženi model izbora predsjednika 
Rektorskoga zbora, istaknuvši pritom određene prijedloge poboljšanja. Predložio 
je da se mandat predsjednika Rektorskoga zbora može ponoviti uzastupno dva 
puta te da kandidat koji se planira kandidirati o svojoj namjeri prvo obavijesti 
članove Rektorskoga zbora. Vezano uz prikupljanje liste s potpisima predložio je 
da u Poslovniku stoji konstatacija da je kandidat za predsjednika dužan 
predsjedniku Rektorskoga zbora dostaviti pisanu potvrdu s potpisima natpolovične 
većine članova s pravom glasovanja. Također, predložio je da se u Poslovnik uvrsti 
da član Rektorskoga zbora može podržati samo jednog kandidata te da u 
prijelaznim i završnim odredbama stoji da isti stupa na snagu od 1. listopada 2023.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac složio se da je važno da kandidat namjeru za 
kandidaturom javno predoči Rektorskom zboru, a kod prikupljanja potpore da 
vrijedi pravilo jedan čovjek jedan glas.  

Prof. dr. sc. Ante Samodol zamolio je da se u članku 1. Poslovnika uvrsti 2008. 
godina kao godina osnivanja Libertasa, međunarodnog sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Stjepan Lakušić zaključio je konstatacijom da će se Poslovnik, 
dorađen u skladu s iznesenim prijedlozima, predložiti za usvajanje na sljedećoj 
sjednici. Izbor predsjednika i zamjenika u ak. god. 2023./24. vršit će se u skladu s 
važećim Poslovnikom te će se na sljedećoj sjednici donijeti odluka i o novom 
predsjedniku i njegovu zamjeniku. U prijelaznim i završnim odredbama potrebno je 
navesti da odredbe novoga Poslovnika stupaju na snagu od sljedeće akademske 
godine, tj. 1. listopada 2023. godine.  

Ad.5. Prihvaćanje pravno neobvezujućih radnih definicija antisemitizma, 
poricanja i iskrivljavanja istine o holokaustu i antiromskog rasizma i 
diskriminacije Međunarodnog saveza za sjećanje na Holokaust – IHRA 
 
Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je sukladno raspravi sa prošle 
sjednice Rektorskoga zbora i sukladno uputama Ministarstva znanosti i 
obrazovanja pripremljen dokument o usvajanju radne definicije IHRA-e. 

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću  

ODLUKU 

o prihvaćanju pravno neobvezujućih radnih definicija antisemitizma, 
poricanja i iskrivljavanja istine o holokaustu i antiromskog rasizma i 

diskriminacije Međunarodnog saveza za sjećanje na Holokaust – IHRA 
(eng. International Holocaust Remembrance Alliance) 

 

             I. 

(1) Ovom se odlukom prihvaćaju: 



 

- radna definicija antisemitizma Međunarodnog saveza za sjećanje na 
Holokaust  

  (IHRA) 

- radna definicija poricanja i iskrivljavanja istine o holokaustu Međunarodnog    

  saveza za sjećanje na Holokaust (IHRA) 

- radna definicija antiromskog rasizma i diskriminacije Međunarodnog 
saveza za sjećanje na Holokaust (IHRA) 

(2) Radne definicije antisemitizma, poricanja i iskrivljavanja istine o 
holokaustu, antiromskog rasizma i diskriminacije Međunarodnog saveza za 
sjećanje na Holokaust (IHRA) nalaze se u prilogu ove Odluke i čine njezin 
sastavni dio. 

II. 

Rektorski zbor Republike Hrvatske usvaja pravno neobvezujuće radne 
definicije IHRA-e iz točke I. ove odluke uzimajući u obzir da je 

- Republika Hrvatska od 2005. godine članica Međunarodnog saveza za 
sjećanje na holokaust koji je uspostavljen 1998. godine (“IHRA – 
International Holocaust Remembrance Alliance”) sa zadatkom da mobilizira 
i koordinira političko i društveno vodstvo radi jačanja, unaprjeđenja i 
poticanja obrazovanja, sjećanja i istraživanja o holokaustu diljem svijeta. 

- Republika Hrvatska 01. ožujka 2023. godine preuzela predsjedanje 
Međunarodnim savezom za sjećanje na Holokaust (IHRA), pri čemu je prvi 
prioritet hrvatskog predsjedanja obilježavanje desete obljetnice Radne 
definicije IHRA-e o poricanju i iskrivljavanju istine o Holokaustu, a drugi 
prioritet je usvajanje posljednje od deset preporuka iz neovisnog izvješća o 
evaluaciji postignuća IHRA-e iz 2016. 

- Europska komisija 5. listopada 2021. usvojila ‘Strategiju EU-a za suzbijanje 
antisemitizma i njegovanje židovskog načina života (2021.–2030.)’ 
(Strasbourg, 5.10.2021 COM(2021) 615 final), a u kojoj se utvrđuju mjere 
usmjerene na (1) sprječavanje i suzbijanje svih oblika antisemitizma; (2) 
zaštitu i njegovanje židovske kulture u EU-u te (3) obrazovanje, istraživanje i 
sjećanje na holokaust. 

- Vlada Republike Hrvatske na svojoj sjednici 20. siječnja 2023. trima 
Zaključcima (NN 8/2023 od 20.01.2023.) usvojila pravno neobvezujuću Radnu 
definiciju antisemitizma, Radnu definiciju poricanja i iskrivljavanja istine o 
Holokaustu, kao i Radnu definiciju antiromskog rasizma i diskriminacije 
IHRA-e. 

- Ministarstvo znanosti i obrazovanja svojim dopisom KLASA: 023-01/23-01 
/00002, URBROJ: 533-10-23-0004 od 30. siječnja 2023. pozvalo sveučilišta i 
njihove sastavnice da usvoje navedene akte na svojim tijelima.  

Rektorski zbor poziva sva sveučilišta i njihove sastavnice da usvoje i u svom 
radu koriste radne definicije iz točke I. ove odluke kao i sve članove 
akademske zajednice da se upoznaju s navedenim radnim definicijama.  



 

Uz odavanje priznanja ulozi židovske zajednice u razvoju sveučilišta u 
Republici Hrvatskoj kao i hrvatske znanosti i visokog obrazovanja, kao i 
posvećenosti nastavku obrazovnih i znanstvenih napora na poticanju 
suzbijanja antisemitizma, suprotstavljanja poricanju i iskrivljavanju istine o 
Holokaustu te suzbijanja rasizma i diskriminaciju usmjerenu protiv Roma, 
Rektorski zbor ujedno teži dalje osvijestiti i poboljšati akademsku zajednicu 
i društvo, te uključivim pristupom i poštivanjem dostojanstva svake osobe 
spriječiti predrasude i suzbiti sve oblike diskriminacije. 

III. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

Ad.6. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke predstavio je okvirni plan i 
program dolaska rektora iz Krakova koji će se održati 3.-5. rujna na Sveučilištu u 
Zadru. Na dan dolaska, 3. rujna organizirat će se koktel prijem za sudionike, dok 
će radni dio događanja biti 4. i 5. rujna. U okviru otvorenja radnog dijela 4. rujna, 
uz pozdravne govore, predložio je da predstavnici MZO-a održe prezentaciju, a 
sastanak bi se nastavio kroz dvije radne sekcije, prijepodne i poslijepodne uz 
pauzu za ručak. U okviru svake sekcije održane bi bile 4 prezentacije obiju strana 
u kojima bi se predstavili izazovi i iskoraci u području visokog obrazovanja. Ostatak 
dana predviđen je za obilazak grada uz organiziranu večeru. 5. rujna predviđeno 
je održavanje jedne sekcije uz moguće potpisivanje sporazuma nakon čega će biti 
organiziran ručak. Sukladno navedenom, zamolio je rektore da svako sveučilište 
dostavi prijedloge tema i predavača sa svojeg sveučilišta. Potom je napomenuo da 
Sveučilište u Zagrebu može pripremiti prezentaciju vezanu uz projekt Europskih 
sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić predložio je da jedna od tema sastanka bude vezana 
uz europske diplome iz pogleda naših alijansi.  

 

Ad.7. Izvješće o radu povjerenstava Rektorskoga zbora  

U okviru ove točke dana su izvjeća o radu povjerenstava Rektorskoga zbora.  

Povjerenstvo za izradu prijedloga nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih 
sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da održano 6 sjednica Povjerenstva 
od kojih je prva održana 30. ožujka uživo, a preostalih 5 elektroničkim putem, dok 
je za predsjednika Povjerenstva izabran prof. dr. sc. Dubravko Majetić, prorektor 
Sveučilišta u Zagrebu. Povjerenstvo je do sada definiralo opće uvjete i nastavni 
doprinos te je započet rad na znanstveno-stručnom doprinosu u okviru posebnih 
kriterija.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš predložio je da Rektorski zbor krene razmatrati dio 
kriterija koje je Povjerenstvo do sada usvojilo.   

Predsjednik Rektorskoga zbora odgovorio je da Povjerenstvo i dalje izrađuje 
radnu verziju, a nakon što konačni tekst bude usuglašen, isti će biti dostavljen 
Rektorskome zboru za daljnju raspravu i usvajanje.  

Radna skupina Rektorskoga zbora za pitanja internacionalizacije 

Paula Pavletić izvijestila je da je konstituirajuća sjednica Radne skupine održana 
uživo 30. ožujka, dok je druga sjednica održana elektroničkim putem, a za 
predsjednicu Radne skupine izabrana je prof. dr. sc. Marta Žuvić, prorektorica 
Sveučilišta u Rijeci. Predsjednica Radne skupine pripremila je upitnik o 



 

internacionalnoj dimenziji u visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti u RH, 
čiji rezultati služe kao podloga za pregled trenutnog stanja i daljnji razvoj krovnog 
dokumenta o internacionalizaciji. Temeljem prikupljenih podataka, pripremljen je 
okvir za SWOT analizu te prijedlog ciljeva i mjera za unaprjeđenje internacionalne 
dimenzije u visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti.  

Radna skupina za praćenje rezultata i analizu provođenja državne mature 

Paula Pavletić izvijestila je da je konstituirajuća sjednica održana 9. ožujka, do 
danas su održane dvije sjednice, a za predsjednika Radne skupine izabran je prof. 
dr. sc. Nikola Koceić-Bilan, prorektor Sveučilišta u Splitu. Na sjednici održanoj 5. 
svibnja ravnatelj NCVVO-a Vinko Filipović održao je prezentaciju iz ingerencije 
Centra u kojoj je prikazao tijek izjednačavanja razina iz Hrvatskog jezika od 2019. 
te statistiku broja pristupnika i ostvarenih rezultata na ispitu iz Matematike od 
početka provođenja ispita državne mature. Povjerenstvo predlaže uvođenje 
predstavnika visokih učilišta u skupine za izradu obveznih ispita državne mature. 
Također, kao poticaj za uključivanje predlaže se da se u kriterije Rektorskog zbora 
za napredovanja na radnim mjestima uvrsti sudjelovanje u tijelima Nacionalnog 
centra za vanjsko vrednovanje obrazovanja (radne skupine za Državnu maturu i 
sl.) i u tijelima Agencije za odgoj i obrazovanje (državna natjecanja za učenike, 
stručni ispiti za nastavnike i dr.) 

Povjerenstvo MZO-a za izradu prijedloga Pravilnika o studentskoj ispravi 
Paula Pavletić izvijestila je da je u materijalima za sjednicu dostavljeno izvješće 
predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu, prof. dr. sc. Nikole Đakovića te 
radna verzija Nacrta prijedloga Pravilnika. 

Ad.8. Razno 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je Hrvatski akademski sportski 
savez uputio dopis kojim članove Rektorskoga zbora poziva na UniSport Finals 
2023., državnu završnicu akademskih sportskih natjecanja. Završnica će se održati 
u Poreču od 7. do 9. lipnja. 8. lipnja održat će se i Međunarodna znanstvena 
konferencija o akademskom sportu, tjelesnom vježbanju i zdravlju, te se predlaže 
da se 9. lipnja ili u drugom terminu u sklopu ove manifestacije održi sjednica 
Rektorskoga zbora.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš u ime Hrvatskog akademskog sportskog saveza apelirao 
je da se organizira tematska sjednica Rektorskoga zbora sa predstavnicima 
Saveza, a u svrhu prezentacije programa koji traži FISU (Međunarodni savez 
sveučilišnog sporta). Pritom se također osvrnuo na probleme vezane uz 
nedostatno financiranje studentskog smještaja te subvencioniranje studentske 
prehrane.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je na pozivu istaknuvši da će iduća 
sjednica Rektorskoga zbora biti održana 16. lipnja u Splitu u okviru obilježavanja 
Dana Sveučilišta u Splitu dan ranije. Međutim, kontaktirati će Hrvatski akademski 
sportski savez po pitanju organiziranja tematske sjednice. 

Antonela Đuraš izvijestila je o tijeku izrade Zakona o studentskom zboru i drugim 
studentskim organizacijama te je zamolila Rektorski zbor da priloži svoje prijedloge 
vezane uz izradu istog. 

Paula Pavletić izvijestila je da su natječaji za upis u prvu godinu studija za javna 
sveučilišta objavljeni na mrežnim stranicama Rektorskoga zbora, dok će obavijest 
o objavljenim natječajima biti objavljena u sljedećem broju Universitasa 29. svibnja. 



 

Prof. dr. sc. Vlado Guberac pozvao je članove Rektorskoga zbora na 
obilježavanje Dana Sveučilišta J.J. Strossmayera koji će se održati 26. svibnja.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju te zaključio 
sjednicu u 20 sati.   

 

Zapisnik sastavile:          Predsjednik Rektorskoga zbora 

 
 
Paula Pavletić, prof. i                                       prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, v.r. 
Petra Lojen, mag. oec.                               Rektor Sveučilišta u Zagrebu 
 

 

 

 

 

 

 

 


